
 
 
 
 
 
 
 
 

Folketingets Beskæftigelsesudvalg 

Folketingets Beskæftigelsesudvalg har d. 10.07.2014 stillet spørgsmål nr. 420 (alm. 

del) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Jakob Engel-Schmidt (V). 

Spørgsmål nr. 420: 

”Ministeren bedes redegøre for antallet af indberetninger fra kommunerne til Statsfor-

valtningen i forbindelse med EU-borgere, der modtager kontanthjælp, og ikke har haft 
arbejde i 6 måneder? Svaret bedes opgjort pr. kommune for årene 2011, 2012 og 

2013.”   

Svar: 

Jeg har anmodet Statsforvaltningen om oplysninger til besvarelsen. Statsforvaltningen 

oplyser, at man jævnligt modtager henvendelser fra kommunerne med spørgsmål om, 

hvorvidt en borger fortsat har lovligt ophold efter EU-opholdsbekendtgørelsen, og det 

drejer sig ofte om sager, hvor borgeren søger om offentlige ydelser. 

 

Nedenstående opgørelse omfatter alle typer kontrolsager i Statsforvaltningen vedrø-

rende, om en borger fortsat har lovligt ophold efter EU-opholdsbekendtgørelsen. 

Statsforvaltningen fører heller ikke særskilt statistik over de kontrolsager, der sker på 

baggrund af henvendelse fra kommunerne, idet de registreres sammen med de øvrige 

sager, hvor Statsforvaltningen på eget initiativ foretager en kontrol. I nedenstående 

opgørelse indgår således også de kontrolsager, som Statsforvaltningen tager op på 

eget initiativ.  

 

 

 
2011 2012 2013 

Kontrolsager i Statsforvaltningen vedr. 
ophold efter EU-opholdsbekendtgørelsen, 
antal pr. år 

1.345 1.191 1.217 

    
Kilde: Statsforvaltningen 

   

Som følge af ovenstående kan Statsforvaltningen dermed heller ikke opgøre sagerne 

pr. kommune. 
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